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Årsmötesprotokoll, Naturskyddsföreningen i Tranås 
den 30 mars 2025 vid Falla Spelt & Bagarbod 

 

Mötet inleddes med en presentation om vikten av vattenrening även för enskilda avlopp. Det var 
Lars Lindh, vd på Watersystems, som höll i föredraget. 
Watersystems (WS) är ett dotterbolag till Tranås Cementvarufabrik AB. På WS säljer och servar 
man minireningsverk med sina 24 anställda. Det minireningsverk som WS säljer klarar de högsta 
kraven för vattenrening av enskilda avlopp.  
Man säljer reningsverk för alt från 1 hushåll upp till 200. Det finns ca 5000 reningsverk installerade 
i Sverige. Man säljer med serviceavtal där all service utförs av egen personal.  
På alla reningsverk tas det årligen vattenprover. Alla reningsverk övervakas också dygnet runt.  
Det finns ca 700 000 enskilda avlopp i Sverige varav 240 000 endast har slamavskiljare som 
reningsmetod. Utbytestakten av icke fungerande avlopp är alldeles för låg i Sverige men ingen 
fastighetsägare byter om inte kommunen kräver det.  
Sveriges små enskilda avlopp har stor miljöpåverkan både vad gäller fosforutsläpp och andra 
hälsohotande bakterier och ämnen. 
Minireningsverken som WS tillverkar är i betong som via cementpulvret är en av världens största 
CO2-utsläppare. Det påverkar också den omgivning där kalken (som blir cement) bryts.  
Vad görs för att minska påverkan? Alternativa bindemedel, miljökonsekvensanalyser vid brytning, 
CO2-infångning, återvinning, logistik mm. På WS jobbar man också med förbättring av 
betongrecept, konstruktionsutveckling (minska materialet), inköp av rätt råvaror och logistiken. Om 
man jämför med ett minireningsverk i plast så är det avsevärt mindre miljöpåverkan med ett 
betongverk.  
Inga Fingal fångade förnämligt föredraget i en dikt och både Lars och Inga belönades med applåder. 
 
§ 1.   Simon Söderstedt öppnade mötet och hälsade alla 34 deltagare välkomna. 
 
§ 2.   Årsmötet ansågs behörligen utlyst. 
 
§ 3.   Dagordningen godkändes. 
 
§ 4.   Till ordförande för årsmötet valdes Sture Käll. 
 
§ 5.   Till sekreterare för årsmötet valdes Peter Sterne 
 
§ 6.   Till justerare valdes George Nilson och Kristofer Gustafsson att jämte årsmötets ordförande 
justera protokollet. 
 
§ 7.   Styrelsens verksamhetsberättelse lästes upp av Simon Söderstedt och godkändes med följande 
tillägg: Värna vattnet-gruppen har jobbat tillsammans med Urbergsgruppen och 9 andra föreningar 
runt den eventuella gruvetableringen i Norra Kärr. 
 
§ 8.   Resultat- och balansräkning presenterades av kassör Yvonne Jarl och lades till handlingarna. 
 
§ 9.   Revisorernas berättelse lästes upp av Sture Käll, godkändes och lades till handlingarna. 
 
§ 10. Styrelsen beviljades ansvarsfrihet för föregående års förvaltning. 
 
§ 11. Verksamhetsplanen för våren 2025 fastställdes utifrån en redogörelse av aktivitetsprogrammet 
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för året 2025.  
 
§ 12. Valberedningens förslag om att styrelsen ska bestå av 9 ledamöter och 1 suppleant bifölls. 
 
§ 13. Till ordförande för kretsen, tillika ordförande i styrelsen, på 1 år valdes Gunnar Eklund. 
 
§ 14. Val av övriga styrelseledamöter bifölls. 
Kvarstående 1 år: Peter Sterne och Kristofer Gustafsson. 
Omval 1 år: Suzanne Schöblom, Anneli Gustafsson, Bo Håkansson och Sven-Olof Wahlström. 
Omval 2 år:  Yvonne Jarl 
Nyval 2 år: Eva-Lena Aspenström 
Suppleant: Inga Fingal 
 
§ 15. Inga fyllnadsval. 

 
§ 16. Till revisorer omvaldes Thomas Wallertz och Anders Ohlsson på 1 år. Till revisorssuppleant 
omvaldes Jonas Lägerud på 1 år.  
 
§ 17. Till valberedare valdes Annika Söderstedt och Torsten Svärd.  

 
§ 18. Inga förelägganden från styrelsen. 
 
§ 19. Inga motioner hade lämnats in. 
 
§ 20. Inga uttalande från årsmötet detta år. 
 
§ 21. Årsmötet avslutades. Mötesordförande Sture Käll avtackades 
 
 
 
Punkter utöver stämmans förhandlingar: 
 

Märta informerade om läget för Norra Kärr. Senaste träffen var den 25/3, samma dag som EU-
kommissionen meddelade vilka projekt som skulle anses som ”Strategiska projekt” och Norra Kärr 
var INTE med på listan. Det här betyder dock inte att faran är över, prospekteringsföretaget kan 
söka om i höst igen. 
Finns ett sammandrag (skrivet av Suzanne och Märta) på Länsförbundets hemsida om det stora 
seminarium som hölls i Gränna den 1/3. 
Bodil B från Urbergsgruppen kommer att ha ett föredrag om projektet den 1/4 på Sommenbygdens 
folkhögskola. 
Torsten och Märta har också tagit fram en nyuppdaterad broschyr. 
 
Frågan om de fällda ekarna i Ekbergsparken lyftes av Annika Wahlström. 
Suzanne Schöblom har varit i kontakt med Länsstyrelsen (Lst) i ärendet. Händelsen är ett pågående 
tillsynsärende, påföljden ännu inte beslutad. Det hålls en ständig kontakt med Lst om utfall och hur 
de ska agera. Enl Lst var det endast två av 20 fällda ekarna som krävde en åtgärd. 
Sven-Olof, Torsten och Annika flikade in att det är ett starkt stöd från både lokala och nationella 
medborgare. 
Det fanns ett uttalande på gång inför årsmötet men formuleringarna blev inte riktigt klara. 
Ekbergsparken är ett stort övertramp men det är tyvärr inte det enda kommun gjort sig skyldig till. 
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Det finns flera exempel som är riktigt sorgliga.  
Naturskyddsföreningen och årsmötets deltagare, liksom många andra medborgare, ser mycket 
allvarligt på det inträffade. Mötet beslutade att avvakta Lst utredning innan några anmälansåtgärder 
vidtas. Beslutades också att tillsätta en grupp som jobba med att skapa bred förståelse för skogens 
och naturens värde och försöka ändra attityder på både politisk och tjänstemannanivå. Gruppens 
första uppgift blir att färdigställa uttalandet.  
I gruppen ska ingå Torsten och Märta Svärd, Suzanne Schöblom, Sven-Olof och Annika 
Wahlström, Gunnar Eklund och Peter Sterne. 
 
Därefter följde avtackning av de avgående styrelseledamöterna; Simon Söderstedt (tillika 
ordförande), Torsten Svärd och Gabriella Fjordmark Lerne. De har alla utfört ett enastående arbete 
för Naturskyddsföreningen och tackades med gåvor och varma tal. Det var rörelse i både orden och 
luften. Även Fuji Hoffman, som inte var närvarande, nämndes i tacktalen. 
Likaså riktades ett varmt tack till de avgående valberedarna Hans-Lennart Ydrenäs och Anders 
Stenquist. 
 
 
 
 

 
 
 
Datum………………………………….. 
 
 

 
……………………………           …………………………….. 
Sture Käll, ordförande            Peter Sterne, sekreterare 

 
 
 
 
……………………………            …………………………….. 
Georg Nilson justerare            Kristofer Gustafsson, justerare  
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Inga Fingals dikter: 
 
Till Lars Lindhs föredrag: 
Tranås Cementfabrik höll ett föredrag för oss 
Blir vattnet renare eller kommer skiten loss 
700000 enskilda avlopp är viktigt för vår hälsa 
Både för Karin, Sven och Elsa 
Vad händer om det går sönder och jag inte får något vatten 
då blir jag törstig och jamar som katten 
Recept; cement, grus, vatten, tillsatser och armering 
Här gäller att fungera även med återvinning 
 
 
Till verksamhetsberättelsen: 
Verksamhetsberättelsen gicks igenom i stort 
väldigt mycket har gjorts 
Det ekonomiska verkar bra 
För man gör vad man ska 
Så tack ska ni ha 
 
Till Ekbergsparkens fällda ekar: 
Vad har man gjort i vår vackra park ack så 
Träden är fällda utan tanke och verklig tro 
Tror de att man kan klistra ihop ett träd 
Eller blir det trolleri att hundraåringar gör som säd 
Växer med fart och blir gamla och fina 
Jag kan inget annat än gråta och flina 
Av vad ska läderbaggen leva 
Krypa och leta och även treva 
Var ska han hitta sin mat och sitt bo 
Kanske i Stadshuset i politikerns sko 
 
 
 


